
Folketingets Sundhedsudvalg har den 22. februar 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 
391 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, og som hermed besvares af 
indenrigs- og sundhedsministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Schack 
Elholm (V).

Spørgsmål nr. 391:
”Ministeren bedes validere følgende fra "Hillerød Hospitalsammenligningsstudie" 
af 18. maj 2009, side 40 "Produktivitetsgevinsten antages at være 8 % i 
nybyggeri og 4 % i ombyggede arealer".”

Svar:
Jeg skal gentage, at regeringen som et led i kvalitetsreformen har afsat 25 mia. kr. som 
et ekstra løft til sygehusinvesteringer frem til 2018 og efter aftale med Danske Regioner 
nedsat et ekspertpanel, der skal komme med indstilling til regeringen vedrørende priori-
teringen af midlerne fra kvalitetsfonden.  

Jeg kan endvidere oplyse, at der vil blive stillet krav om effektivitetsgevinster ved inve-
steringerne, som skal medgå til at finansiere aktivitetsvækst på sygehusene i takt med, 
at gevinsterne realiseres. Investeringerne skal muliggøre en mere effektiv opgaveløs-
ning og ressourceanvendelse via bedre logistik, ny teknologi og moderne og energief-
fektive løsninger, der ligger ud over de almindelige, løbende produktivitetsforbedringer 
i sygehusvæsenet.
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